
 

 

 
 

RĪGAS PLĀNOŠANAS REĢIONA PAŠVALDĪBU 

PRIEKŠSĒDĒTĀJU KOPSAPULCES 

PROTOKOLS 
Kopsapulce attālinātā veidā 

 

Rīgā 
  
2021.gada 9.augustā          Nr. 4 

 

Kopsapulci sāk plkst. 18.07. 

 

Rīgas plānošanas reģiona Pašvaldību priekšsēdētāju kopsapulci (turpmāk – Kopsapulce) vada: 

Mārupes novada domes priekšsēdētājs A.Ence. 

 

Kopsapulci protokolē: Rīgas plānošanas reģiona (turpmāk tekstā – RPR) biroja administratore       

G. Martuša. 

 

Darba kārtība:    

1. Par pašvaldību deputātu pārstāvības principu Attīstības padomē un grozījumiem Rīgas 

plānošanas reģiona nolikumā. 

 

Piedalās:  

1. Mārtiņš Staķis, Rīgas domes priekšsēdētājs.  

2. Rita Sproģe, Jūrmalas pilsētas domes priekšsēdētāja vietniece (pamatojoties uz Jūrmalas 

valstspilsētas pašvaldības nolikuma 23.3 pantu). 

3. Māris Sprindžuks, Ādažu novada domes priekšsēdētājs.  

4. Juris Žilko, Ķekavas novada domes priekšsēdētājs. 

5. Andrejs Ence, Mārupes novada domes priekšsēdētājs.  

6. Andris Bergs, Olaines novada domes priekšsēdētājs. 

7. Vita Paulāne, Ropažu novada domes priekšsēdētāja.  

8. Raimonds Čudars, Salaspils novada domes priekšsēdētājs.  

9. Uģis Mitrevics, Siguldas novada domes priekšsēdētājs. 

 

Kopsapulcē piedalās 9 balsstiesīgie domju priekšsēdētāji. 

 

Piedalās:  

Edvards Smiltēns, Rīgas domes priekšsēdētāja vietnieks; 

Signe Grūbe, Rīgas domes priekšsēdētāja padomniece; 

Aivars Draudiņš, Rīgas domes priekšsēdētāja vietnieka padomnieks; 

Jānis Ozols, Rīgas domes deputāts; 

Kitija Gruškevica, Rīgas domes priekšsēdētāja vietnieka padomniece; 

Karīna Miķelsone, Ādažu novada domes priekšsēdētāja vietniece attīstības jautājumos. 

Jānis Lediņš, Jūrmalas pilsētas domes priekšsēdētāja vietnieks pilsētsaimniecības jautājumos. 

 

Kopsapulcē piedalās sekojoši Rīgas plānošanas reģiona darbinieki:  

Edgars Rantiņš, Administrācijas vadītājs; 
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Rūdolfs Cimdiņš, Telpiskās plānošanas nodaļas vadītājs; 

Guna Martuša, biroja administratore; 

Aleksandra Ivanova, juriskonsulte; 

Inese Ozoliņa, Komunikācijas speciāliste; 

Sabīne Skudra, Telpiskās plānošanas speciāliste. 

 

     

1. Par pašvaldību deputātu pārstāvības principu Attīstības padomē un grozījumiem Rīgas 

plānošanas reģiona nolikumā (Lēmums Nr.1 un Lēmums Nr.2).                

 

 

A.Ence atklāj Kopsapulci. Dod vārdu E.Rantiņam. 

 

E.Rantiņš informē klātesošos par ieraksta veikšanu protokola vajadzībām. Ziņo, ka noteiktajā laikā 

šodien līdz plkst. 12.00 tika saņemti 2 priekšlikumi, kuri tika šodien nosūtīti visiem 

priekšsēdētājiem uz elektroniskajiem pastiem iepazīties. Paskaidro, ka pirmais priekšlikums tika 

saņemts no A.Ences, kurš ietvēra Mārupes, Ādažu, Ropažu, Olaines un Siguldas novadu apvienoto 

priekšlikumu:  

- pārstāvības princips Attīstības padomē: Rīgas valstspilsētai 6 deputāti, Jūrmalas 

valstspilsētai 1 deputāts, pārējiem novadiem (Ādažu, Ķekavas, Salaspils, Ropažu, Mārupes, 

Olaines un Siguldas) pa 1 deputātam; 

- kopā 14 deputāti Attīstības padomē; 

- Attīstības padome lēmumus pieņem ar 2/3 balsu, ja par lēmumu nobalsojuši pārstāvji, kuri 

pārstāv vairāk kā pusi no Rīgas plānošanas reģionā ietilpstošo teritoriju iedzīvotājiem. 

Ziņo par otro priekšlikumu, kas tika saņemts no Rīgas pilsētas. Stāsta, ka tajā ir tikai nelielas 

atšķirības no pirmā priekšlikuma, iepazīstina ar Rīgas pilsētas priekšlikumu: 

- pārstāvības princips Attīstības padomē: Rīgas valstspilsētai 6 deputāti, Jūrmalas 

valstspilsētai 1 deputāts, pārējiem novadiem (Ādažu, Ķekavas, Salaspils, Ropažu, Mārupes, 

Olaines un Siguldas) pa 1 deputātam; 

- kopā 14 deputāti Attīstības padomē; 

- kvorumam nepieciešams 51% no deputātiem (vismaz 8 pārstāvji); 

- Attīstības padome lēmumus pieņem ar 2/3 klātesošo balsu un par lēmuma pieņemšanu 

nobalsojušie pārstāv ne mazāk kā 2/3 no attiecīgā plānošanas reģiona pašvaldību iedzīvotāju 

kopskaita. Rīgas pašvaldības pārstāvju pārstāvētās balsis sadalās proporcionāli Rīgas 

iedzīvotāju skaitam, piemēram, šobrīd, katrs Rīgas pārstāvis pārstāv 12,1% no iedzīvotāju 

kopskaita); 

- Rīgai 43% no deputātiem; 

- Attīstības padomes priekšsēdētājs ½ periodu ir Rīgas pilsētas pārstāvis un ½ citu Rīgas 

plānošanas reģiona pašvaldību pārstāvis. 

 

Skaidro, ka pamatojoties uz šiem abiem saņemtajiem priekšlikumiem ir sagatavots arī lēmuma 

projekts Nr.1 “Par pašvaldību deputātu pārstāvības principu Attīstības padomē”. Iepazīstina arī ar 

to.  

Skaidro, ka, pamatojoties uz divos priekšlikumos saņemto informāciju, ir sagatavoti divi lēmuma 

projekti Nr.2 “Par grozījumiem Rīgas plānošanas reģiona nolikumā”. Aicina iepazīties un 

izteikties par tiem.  

 

A.Ence pateicas E.Rantiņam par ziņojumu un dod vārdu M.Staķim. 
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M.Staķis saka, ka abi priekšlikumi ir ļoti līdzīgi, un, ka nepieciešams rast kompromisu. Uzsver, ka 

nepieciešams ievērot tādu principu, kas rada līdzvērtīgu Attīstības padomes vadības maiņu, ka vienu 

periodu Attīstības padomes priekšsēdētājs ir no Rīgas pilsētas, bet otru periodu no Pierīgas, ka 

notiek mainīšanās vietām, kas izslēgtu pārmetumus. Tas pats attiecas arī uz Attīstības padomes 

priekšsēdētāja vietnieka amatu. Aicina par šo vienoties.  

 

A.Ence pateicas M.Staķim un aicina izteikties. 

 

M.Čudars precizē, ka Rīgas priekšlikums paredz, ka lēmums tiek pieņemts, ja ir pārstāvēta ne 

mazāk kā 2/3 no plānošanas reģiona pašvaldību iedzīvotāju kopskaita, bet piecu pašvaldību 

apvienotajā priekšlikumā, jāpārstāv vairāk kā puse no Rīgas plānošanas reģionā ietilpstošo teritoriju 

iedzīvotājiem. Un, ka Rīgas priekšlikums paredz rotācijas principu Attīstības padomes vadībā. 

 

M.Staķis saka, ka šis ir kompromisa variants.  

 

M.Sprindžuks aktualizē jautājumu par rotācijas principu vadībā. Pamato Pierīgas nozīmību 

daudzos aspektos un nepieciešamību veidot līdzvērtīgas attiecības. Izsaka priekšlikumu, ka Pierīga 

varētu vadīt pirmā Rīgas plānošanas reģionu. 

 

A.Ence pateicas M.Sprindžukam un dod vārdu M.Staķim. 

 

M.Staķis saka, ka iesūtītajā variantā konkrētu secību nenorādīja, bet apkopojot informāciju, ir Rīga 

ielikta kā pirmā.  

 

A.Ence pateicas M.Staķim. Dod vārdu M.Sprindžukam. 

 

M.Sprindžuks turpina skaidrot Pierīgas jautājumu nozīmīgumu. Atgādina, ka Rīgai paredzētas 

6 vietas Attīstības padomē, kas tomēr nosaka Rīgas pilsētas privilēģiju. Runā par RRF finansējumu, 

kas ir svarīgs, un, ka Pierīga ļoti labi saprot šīs nianses, kas veicinātu kvalitatīvu darbu, kā arī 

norāda uz to, ka Rīga ir Pierīgas ieskauta. 

 

A.Ence pateicas M.Sprindžukam un dod vārdu M.Staķim. 

 

M.Staķis saka, ka ir gatavi piekāpties šajā variantā, ka pirmos 2 gadus Attīstības padomes 

priekšsēdētājs ir no Pierīgas, bet Attīstības padomes priekšsēdētāja vietnieks ir no Rīgas. Līdz ar to 

Rīga ir otrā, kas vada Rīgas plānošanas reģionu. Ierosina vēlreiz izskatīt Rīgas piedāvāto variantu 

par ne mazāk kā 2/3 no plānošanas reģiona pašvaldību iedzīvotāju kopskaita. Uzskata, ka tad abas 

puses būtu piekāpušās un būtu rasts kompromiss, un varētu vienoties. 

 

A.Ence pateicas M.Staķim. Lūdz izteikties par M.Staķa piedāvāto variantu: Attīstības padome 

lēmumus pieņem ar 2/3 klātesošo balsu un par lēmuma pieņemšanu nobalsojušie pārstāv ne mazāk 

kā 2/3 no attiecīgā plānošanas reģiona pašvaldību iedzīvotāju kopskaita, un, ka Rīgas plānošanas 

reģiona Attīstības padomes priekšsēdētājs pirmos 2 gadus ir no Pierīgas, bet otros 2 gadus no Rīgas 

pilsētas. Ja nav iebildumu, iesaka vienoties. Aicina E.Rantiņu apkopot izteikto, lai priekšsēdētāji 

varētu vienoties. 

 

E.Rantiņš atgriežas pie pirmā lēmuma projekta, informē, ka, pamatojoties uz Kopsapulcē saņemto 

informāciju, pirmajā sagatavotajā lēmuma projektā informācija nemainās. Vēlreiz iepazīstina 

Kopsapulces dalībniekus ar lēmuma projektu.  
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Pamatojoties uz Reģionālās attīstības likuma 17. panta pirmo daļu un Ministru kabineta 

22.06.2021. noteikumiem Nr. 418 “Noteikumi par plānošanas reģionu teritorijām”, Rīgas 

plānošanas reģiona pašvaldību priekšsēdētaju kopsapulce vienojoties 
 

NOLEMJ: 

1. Noteikt šādu Plānošanas reģionā ietilpstošo pašvaldību deputātu pārstāvības principu Rīgas 

plānošanas reģiona attīstības padomē: 

1.1. Rīgas pilsētai – 6 deputāti; 

1.2. Jūrmalas pilsētai – 1 deputāts; 

1.3. Ādažu novadam – 1 deputāts; 

1.4. Ķekavas novadam – 1 deputāts; 

1.5. Mārupes novadam – 1 deputāts; 

1.6. Olaines novadam – 1 deputāts; 

1.7. Ropažu novadam – 1 deputāts; 

1.8. Salaspils novadam – 1 deputāts; 

1.9. Siguldas novadam – 1 deputāts.  

2. Noteikt, ka Rīgas plānošanas reģiona attīstības padomes sastāvu veido 14 (četrpadsmit) deputāti 

no 9 (deviņām) Rīgas plānošanas reģionā ietilpstošajām pašvaldībām. 
 

A.Ence pateicas pašvaldību priekšsēdētājiem par panākto vienošanos. Aicina pāriet pie otrā lēmuma 

un atkārtoti dod vārdu E.Rantiņam. 

 

E.Rantiņš informē, ka, pamatojoties uz Kopsapulcē saņemto informāciju, tālāk tiek virzīts lēmuma 

projekts, kas sagatavots uz Rīgas pilsētas priekšlikumu. Līdz ar to veic izmaiņas lēmuma projektā, 

kas skar Rīgas plānošanas reģiona nolikuma 23. punkta redakciju, ka pirmos 2 gadus Attīstības 

padomes priekšsēdētājs ir no Jūrmalas vai Pierīgas, bet Attīstības padomes priekšsēdētāja vietnieks 

no Rīgas. 

 

Sākas diskusija.  

 

Diskusijā piedalās A.Bergs, E.Smiltēns un M.Sprindžuks par to, ka, lai Attīstības padomē lēmums 

tiktu pieņemts, ir jāpārstāv ne mazāk kā 2/3 no plānošanas reģiona pašvaldību iedzīvotāju kopskaita.  

 

A.Bergs pauž bažas, ka vai tādā gadījumā netiks apgrūtināta lēmumu pieņemšana, ja balsojot par 

lēmumu nevarēs savākt, ka tiek pārstāvēta ne mazāk kā 2/3 no plānošanas reģiona pašvaldību 

iedzīvotāju kopskaita.  

 

E.Smiltēns skaidro, ka lielāko daļu pārklās Rīgas pārstāvji ar saviem iedzīvotājiem. 

 

M.Sprindžuks saka, ka loģiski ir, ka mēs pārējie nepārbalsojam Rīgu. 

 

J.Žilko vērš uzmanību uz Rīgas iedzīvotāju kopskaita procentuālo dalījumu uz katra Rīgas 

pārstāvja balsi, kas jau izskanēja iepriekš. 
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Par šo tematu turpina diskutēt M.Sprindžuks un A.Bergs. 

 

M.Sprindžuks saka, ka, protams, var gadīties situācija, ka visi Rīgas pārstāvji nebalso vienādi, kā 

arī daļa no Rīgas pārstāvjiem vispār nepiedalās sēdē. 

 

A.Bergs saka, ka nav modelējis situāciju par kvorumu. 

 

U.Mitrevics paskaidro situāciju šajā jautājumā, ka Attīstības padomes locekļiem ir aizvietotāji, kas 

varētu atrisināt šo problēmu, kas saistīta ar kvorumu, ka, ja uz Attīstības padomes sēdi netiek 

loceklis, tad tajā var piedalīties tā aizvietotājs. Aicina nemodelēt situāciju - ja uz Attīstības padomes 

sēdi netiek loceklis, ne viņa aizvietotājs.  

 

A.Ence piekrīt U.Mitrevica viedoklim šajā jautājumā.  

 

A.Ivanova aicina pašvaldības izvirzīt aizvietotājus, īpaši norādot uz Rīgas pilsētu. 

 

M.Sprindžuks saka, ka šodien arī viņa pašvaldībā tika pieņemts lēmums par pārstāvja izvirzīšanu 

Attīstības padomes locekļa amatam, bet diemžēl arī tika aizmirsts lemt par aizvietotāju. 

 

E.Rantiņš turpina iepazīstināt ar lēmumu, kurā veikti iepriekš minētie precizējumi par Rīgas 

plānošanas reģiona nolikuma 23. punktu un 36.punktu. 

 

A.Ence norāda, ka 36.punkts jāprecizē ar vārdu “teritoriju”, ievietojot to pirms vārda “iedzīvotāju”, 

ko atbalsta arī pārējie priekšsēdētāji. 

 

E.Rantiņš veic minētos precizējumus un skaidro, kā veidosies Rīgas pilsētas iedzīvotāju 

proporcionālais sadalījums pa balsīm. 

 

M.Čudars ierosina veikt šo precizējumu, kas attiecas uz Rīgas pilsētu, 36.punktā iekavās. Tas 

novērstu pārpratumus, ja kāds no Rīgas balso savādāk vai arī nepiedalās Attīstības padomes sēdē. 

 

E.Rantiņš veic minētos precizējumus un parāda tos iestrādātus lēmumā. 

 

V.Paulāne aicina tikko veiktos precizējumus 36.punktā lietot bez iekavas. 

 

A.Ence skaidro, ka jāskatās, kā labāk redakcionāli un, ka var nelietot iekavas. Aicina vienoties par 

šo lēmumu.  

 

Pamatojoties uz Reģionālās attīstības likuma 17. panta pirmo daļu, Ministru kabineta 

2021.gada 22.jūnija noteikumu Nr. 418 “Noteikumi par plānošanas reģionu teritorijām” 

2.3. apakšpunktu un Rīgas plānošanas reģiona pašvaldību priekšsēdētāju kopsapulces 09.08.2021. 

lēmumu Nr.1, Rīgas plānošanas reģiona pašvaldību priekšsēdētaju kopsapulce vienojoties 
 

NOLEMJ: 

1. Ierosināt Rīgas plānošanas reģiona attīstības padomei izdarīt 2006.gada 15.septembra Rīgas 

plānošanas reģiona nolikumā šādus grozījumus: 

1.1. Izteikt 2.punktu šādā redakcijā: 
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“2. Padome ir Plānošanas reģionā ietilpstošo pašvaldību priekšsēdētāju kopsapulcē (turpmāk – 

Kopsapulce) ievēlēta koleģiāla institūcija, kas sastāv no 14 (četrpadsmit) attiecīgo 

pašvaldību deputātiem un darbojas saskaņā ar Rīgas plānošanas reģiona nolikumu (turpmāk 

– Nolikums).”; 

1.2. Izteikt 3. punktu šādā redakcijā: 

„3. Padomes locekļus ievēlē, ievērojot šādu pārstāvības principu: 

3.1. Rīgas pilsētas pašvaldībai 6 (seši) deputāti,  

3.2. Jūrmalas pilsētas pašvaldību, Ādažu, Ķekavas, Mārupes, Olaines, Ropažu, Salaspils 

un Siguldas novada pašvaldību pārstāv pa vienam deputātam no katras pašvaldības.”; 

1.3.  Izslēgt 21. punktu; 

1.4. Izteikt 23. punktu šādā redakcijā: 

      “23.  Padomi vada priekšsēdētājs. Padome pirmajā sēdē ievēl priekšsēdētāju un vietnieku no 

Padomes locekļu vidus uz diviem gadiem, ievērojot šādu secību un kārtību: 

 23.1. Priekšsēdētāju ievēlē no Jūrmalas valstspilsētas vai kādas citas Rīgas plānošanas 

reģionā ietilpstošās novada pašvaldības un priekšsēdētāja vietnieku no Rīgas valstspilsētas; 

         23.2. Priekšsēdētāju ievēlē no Rīgas valstspilsētas un priekšsēdētāja vietnieku no Jūrmalas 

valstspilsētas vai kādas citas Rīgas plānošanas reģionā ietilpstošās novada pašvaldības. ”. 

1.5.  Izteikt 35. punktu šādā redakcijā: 

“35. Padome ir lemttiesīga, ja tās sēdē piedalās vairāk nekā puse no Padomes locekļiem.”; 

1.6. Izteikt 36.punktu šādā redakcijā: 

“36. Padome lēmumus pieņem atklāti balsojot. Padomes lēmums tiek pieņemts, ja par to ir 

nobalsojusi ne mazāk kā divas trešdaļas no klātesošiem Padomes locekļiem un par 

lēmumu nobalsojušie pārstāv ne mazāk kā divas trešdaļas no Rīgas plānošanas reģionā 

ietilpstošo pašvaldību teritoriju iedzīvotāju kopskaita atbilstoši Iedzīvotāju reģistra 

datiem, ne vecākiem kā vienu mēnesi pirms padomes sēdes. Rīgas pašvaldības pārstāvju 

pārstāvētās balsis sadalās proporcionāli Rīgas iedzīvotāju kopskaitam.”. 

1.7. Papildināt ar 361.punktu šādā redakcijā: 

“36.1 Padomes lēmumi ir saistoši visām Plānošanas reģionā ietilpstošajām pašvaldībām.” 

 

A.Ence pateicas pašvaldību priekšsēdētājiem par panākto vienošanos. Saka, ka diemžēl šajā 

Kopsapulcē vēl nevar apstiprināt Attīstības padomi, jo nav saņemta informācija no visām 

pašvaldībām par deputātu izvirzīšanu par Attīstības padomes locekļiem. 

 

A.Ence pateicas visiem klātesošajiem par dalību Kopsapulcē. Aicina kolēģus, kas to nav izdarījuši 

(Salaspils un Jūrmalu) pasteigties ar lēmumu pieņemšanu pašvaldībās un iesūtīt Rīgas plānošanas 

reģionam lēmumus par kandidātu izvirzīšanu Attīstības padomes locekļa amatam.  

 

R.Čudars saka, ka šajā ceturtdienā domes sēdē plānots lemt par šo jautājumu. 

 

R.Sproģe papildina, ka Jūrmalā kārtējā sēdē plānota 20.augustā, bet iespējams, ka tiks sasaukta 

ārkārtas sēde, bet par to lems rīt. 
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R.Čudars paskaidro, ka tad lēmumu pieņems šajā ceturtdienā. 

 

A.Ence saka, ka šobrīd gaidām šo 2 pašvaldību (Jūrmalas un Salaspils) domju lēmumus par 

Attīstības padomes locekļu kandidātu izvirzīšanu no savām pašvaldībām, lai varētu sasaukt nākamo 

Kopsapulci. 

   

Klātesošie atvadās un A.Ence paziņo par Kopsapulces slēgšanu. 

 

Kopsapulci slēdz plkst. 18.39. 

 

 

Pielikumā:  

1. Piecu novadu apvienotais priekšlikums (datne: 5Novadu_apvienot_09.08.2021.docx). 

2. Rīgas priekšlikums (datne: Rigas_09.08._Riga.docx). 

 

 

Sēdes vadītājs   (paraksts)                     A.Ence 

 

 

Protokoliste   (paraksts)              G.Martuša 

 

 

 

 

 

 

 

Šis dokuments parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu. 


